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 گزارش ۹۹ احیای 
واحدهای صنعتی راکد

معاون  امور صنایع وزارت صمت با تشریح سیاست های 

و  پشــتیبانی ها  تولیــد،  ســال  در  وزارتخانــه  اجرایــی 

مانع زدایی ها اعلام کرد: در سال گذشته ۶ هزار و ۵۰۰ 

واحد صنعتی وارد مدار تولید شده و بیش از ۱۵۰۰ واحد 

صنعتی راکد مجدد راه اندازی شده اند. مهدی صادقی 

نیارکی در اولین نشست شورای مدیران معاونت امور 

صنایــع وزارت صنعت،معــدن و تجــارت گفت: بخش 

صنعتی کشــور در ســال گذشــته نوســانات بسیاری را 

پشت سر گذاشت و به رغم همه تلاطم ها، صنعتگران 

ایســتادگی کرده و شــاهد تعطیلی واحدهای صنعتی 

نبودیــم و موفــق شــدیم ۱۵۰۰واحد تولیــدی متوقف را 

مجدد به چرخه تولید بازگردانیم.
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 معاون اتاق ایران 
در دیدار با هیات رئیسه اتاق کرمان

 اثرگذاری اتاق ها 
با انجام فعالیت های پژوهشی 

و تحقیقاتی افزایش می یابد
معــاون حقوقــی و امــور مجلس اتاق ایــران در دیدار با 
هیات رئیسه اتاق کرمان، گفت: اتاق اگر فعالیت های 
پژوهشــی و تحقیقاتــی خــود را به خوبــی انجــام دهــد 

می تواند بسیار تأثیرگذار باشد.
معــاون حقوقــی و امــور مجلس اتاق ایران با اشــاره به 
توان بالای پژوهشــی و تحقیقاتی اتاق کرمان، گفت: 
اتــاق ایــران هرزمانــی که نیاز به کار کارشناســی دقیق 
اتــاق کرمــان  داشــته باشــد از ظرفیــت و توانمنــدی 

استفاده می کند.
سیدجواد زمانی، در دیدار با هیات رئیسه اتاق کرمان 
و کارشناسان مرکز مطالعات و پژوهش های اقتصادی 
این اتاق افزود: اتاق کرمان بسیار فعال است و نسبت 
به برخی اتاق ها با درآمد و مشــاوران بســیار، پیشروتر 

عمل می کند و موفق است.
او بــا اشــاره بــه اینکــه اتــاق کرمــان در طول ســال های 
اخیر پیشرفت خوبی داشته و در انجام مسئولیت های 
کارشناســی یکــی از گزینه هــای مناســب بوده اســت، 
تصریــح کــرد: ازآنجاکه اتاق نه در قدرت و نه وابســته 
به قدرت است، اگر فعالیت های پژوهشی و تحقیقاتی 
خــود را به خوبــی انجام دهد می تواند بســیار تأثیرگذار 

باشد.
در ادامــه ایــن نشســت رئیس اتــاق کرمان با تأکید بر 
اینکــه ایــن مجموعــه بایــد در موقعیت تأثیرگــذار قرار 
داشته باشد، افزود: اتاق کرمان همواره سعی داشته 
در تصمیمات استان تأثیرگذار باشد که شواهد نشان 

از این تأثیرگذاری دارد.
ســیدمهدی طبیــب زاده، بــا اشــاره به اینکه اســتاندار 
کرمان به مشــورت ســازمان های دولتی با اتاق کرمان 
بــرای تصمیم گیری هــا و انجــام فعالیت هــا تأکید کرده 
اســت، ادامــه داد: بــرای اســتمرار این جایــگاه همواره 
بایــد نظــرات کارشناســی و مبنی بر دانــش ارائه داد و 
از تشــکیل مثلث دانشــگاه، دولت و بخش خصوصی 

غافل نبود.
در ادامــه این نشســت رئیــس مرکز پژوهش های اتاق 
ایران نیز گفت: در این مرکز قرار نیست پژوهش های 
گذشــته یــا شــبیه بــه آن را انجام دهیم بلکــه درصدد 
هســتیم به مرکز هماهنگ کننده بین اتاق های کشــور 

تبدیل شود.
اســتان ها  اتاق هــای  کــرد:  اظهــار  قاســمی،  محمــد 
مخزن هــای ارزشــمند بهره بــرداری نشــده هســتند و 
امیدواریم با کمک همه اتاق ها بتوان دانش ضمنی را 
با دانش دانشگاهی تلفیق و به سند سیاست گذاری 

تبدیل کنیم.
او خاطرنشان کرد: باید پژوهش ها و تغییراتی در زمینه 
افزایش عضویت در اتاق ها صورت گیرد تا هر فردی با 
هر میزان نیاز به فعالیت های اتاق بتواند پاسخ خود را 

از این مجموعه دریافت کند.
قاسمی افزود: نظام آمار و اطلاعات بخش خصوصی 
را تا یک ســال آینده راه اندازی خواهیم کرد تا حداقل 
از داده های اعضای خود به صورت برخط آگاه باشیم

 رئیــس مرکــز پژوهش های اتاق ایــران ادامه داد: برای 
سال جاری باید برنامه ها را بر اساس خروجی مدنظر 
برنامه هفتم توسعه در نظر داشته باشیم و فرصت های 

سرمایه گذاری می تواند از اولویت ها باشد.
و  مطالعــات  مرکــز  رئیــس  نشســت  ایــن  ادامــه  در 
پژوهش هــای اقتصــادی اتــاق کرمــان بــه بیــان برخــی 
فعالیت هــای ایــن مرکــز پرداخــت و گفــت: راه انــدازی 
شورای پژوهشی متشکل از 10 نفر خبره و کارشناس، 
پایــش محیــط کســب وکار و عارضه یابــی واحدهــای 
تولیــدی، اقدامــات مربــوط بــه راه انــدازی پنجــره واحد 
بــرای  مؤثــر  و  قــوی  ایجــاد ســازوکار  ســرمایه گذاری، 
صادرات، اجرای نظام پیمانکاری فرعی و مهارت افزایی 
از جملــه ایــن فعالیت هــا بــوده که در ســال جــاری نیز 

ادامه خواهد یافت.

 نماینده پنج شهرستان جنوبی استان کرمان 
خبر داد

زمین پتروشیمی جازموریان 
جانمایی شد

نماینده پنج شهرستان جنوبی استان کرمان در مجلس 
شورای اسلامی از جانمایی زمین پتروشیمی جازموریان 
در کهنوج خبر داد.منصور شکرالهی، وسعت این زمین 
را ۵0 هکتار اعلام کرد و گفت: این زمین جهت تاسیس 
پتروشــیمی جازموریان در اختیار شــرکت پتروشــیمی 
نگیــن جازموریــان قــرار گرفت تا پــس از اخذ مجوزات 

لازم پروژه احداث پتروشیمی آغاز شود.
مدیرعامــل شــرکت پتروشــیمی نگیــن جازموریان هم 
بــا بیــان اینکه طرح پتروشــیمی جازموریــان یک پروژه 
مادر هست، گفت: این طرح برای اولین بار در کشور 
بــا تکنولــوژی روز دنیــا خواهد بــود که گاز طبیعی را به 

MEG تبدیل می کند.
محمد امیری افزود: این طرح در فاز اول ۵00 میلیون 

یورو سرمایه گذاری می شود.
وی میزان اشتغالزایی طرح پتروشیمی جازموریان را در 
فاز اول بصورت مستقیم و غیر مستقیم بیش از یک 
هزار نفر اعلام کرد. امیری ضمن تشکر از حمایت های 
نماینــده مجلس گفــت: پیگیری اختصاص زمین یک 
ســال طــول کشــید که با حمایت نماینــده امروز زمین 
جهــت احــداث پتروشــیمی اختصــاص داده شــد. وی 
اظهار داشــت: امیدواریم اســتعلامات این طرح زودتر 

انجام شود تا بتوانیم کار را شروع کنیم.

در سال۹۹ محقق شد؛

تولید ۱۵ میلیون تن کنسانتره 
سنگ آهن توسط »گل گهر«

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر بیشترین میزان تولید 
کنســانتره را در میــان ســایر تولیدکننــدگان داخلی در 

سال گذشته داشت.
گل گهر در سال ۹۹ با نرخ 1۵ میلیون و ۹1 هزار و ۶۵۶ 
ریال هر تن کنسانتره تولید خود را عرضه کرد. این در 
حالی است که در سال ۹۸ رقم فروش هر تن کنسانتره 
از سوی این شرکت برابر ۶ میلیون و ۵۹۲ هزار و ۵۷۹ 
ریــال بــود. ایــن شــرکت در ســال ۹۹ ، یک میلیون تن 
بیشتر از سال ۹۸ کنسانتره تولید کرد که رقم آن برای 
سال ۹۹ برابر با 1۵ میلیون و 1۴0 هزار تن بود، این در 
حالی اســت که تولید این محصول در ســال ۹۸ بیش 
از 1۴ میلیــون و ۴00 هــزار تــن از ســوی گل گهــر اعــلام 
شده است. فروش کنسانتره از سوی گل گهر در سال 
۹۹ بالاترین اثر را در رشــد فروش این شــرکت داشــته 
که برابر با ۴۳ هزار و ۴۷۴ میلیارد و ۷۷۶ میلیون بود.
با توجه به انتشــار نرخ شــمش فولاد خوزســتان برای 
ســه مــاه  چهارم ســال 1۳۹۹، مبلــغ فروش محصولات 
در ماه هــای دی و بهمــن بر اســاس نرخ شــمش فولاد 
خوزستان در گزارش فعالیت ماهانه اسفندماه تعدیل 
شــده اســت. نرخ هر تن شمش فولاد خوزستان برای 
ســه مــاه چهــارم ســال ۹۹ معــادل 1۲۳ میلیــون و ۴۹۹ 
هــزار و ۵۸۹ ریــال بــرآورد شــده اســت. مبلــغ شــمش 
فولاد خوزســتان در ســه ماه نخســت سال ۹۹، برابر با 
۵1 میلیون و ۷۴۵ هزار و ۶11 ریال بود که نسبت به سه 
ماه پایان سال این رقم معادل 1۳۸ درصد رشد نشان 
می دهد. این شــرکت در ســال ۹۹ نیز ارزآوری داشــته 
کــه از محــل صــادرات کنســانتره بوده اســت. گل گهر 
کنســانتره صادراتــی را به نــرخ ۲۵ میلیون و ۸۶۷ هزار 
ریال به ازای هر تن فروخت که از این بابت معادل ۵ 
هزار و 1۹۵ میلیارد و ۴۶0 میلیون ریال درآمد شناسایی 
کرده است. گل گهر در سال قبل ۲00 هزار تن صادرات 
کنسانتره داشته است و با توجه به اینکه در حالی که 
این شرکت با حفظ سیاست تامین نیاز داخلی پیش 
می رود در سال مالی ۹۹ معادل ۴00 تن کمتر از سال 
۹۸ صادرات کنسانتره را در برنامه خود جای داد. اگر 
چه این شــرکت در خصوص تولید گندله و کنســانتره 
بــه پیش بینی هــای اولیه تولید در ابتدای ســال ۹۹ نیز 
دســت یافــت. همچنیــن در خصوص تولیــد گندله در 
سال ۹۹  رقم تولید معادل 1۲ میلیون و 1۳0 هزار تن 
گزارش شــده که تولید نســبتا ثابتی را در کارنامه  دو 

سال اخیر از خود نشان می دهد.
علاوه بر این از صادرات گندله ریزدانه درآمدی معادل 
دو هــزارو 1۶1 میلیــارد و ۸1۸ میلیــون ریــال شناســایی 
شد که جمعا مبلغ صادرات انجام شده از سوی کگل 
را به رقم ۷ هزار و ۳۵۷میلیارد و ۲۷۸میلیون رساند.

این در حالی است که درآمد حاصل از فروش داخلی 
و صادراتی گل گهر در کارنامه 1۲ ماهه سال ۹۹ معادل 
۲۹۲ هــزار و ۹۵۴ میلیــارد و ۶۹۷ میلیــون ریال گزارش 

شده است.

رئیس سازمان صمت جنوب کرمان:

مشکلات معدن آسیمون 
منوجان در حال پیگیری است

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت جنوب کرمان 
از پیگیری مشکلات معدن آسیمون برای رفع مشکل 
تعطیلی این معدن خبر داد.مسلم مروجی به تعطیلی 
معــدن آســمینون منوجــان اشــاره کرد و ایــن تعطیلی 
را غیرقانونــی برشــمرد. وی بــا بیان اینکــه معادن باید 
تعطیلی واحدهای خود را به ســازمان صنعت، معدن 
و تجارت اطلاع دهند، اظهار داشت: بلافاصله پس از 
اطلاع از تعطیلی معدن آسیمون موضوع را از رئیس 
هیات مدیره این معدن پیگیری کردیم. وی ادامه داد: 
رئیس هیات مدیره معدن آسیمون منوجان مشکلات 
فنی و کارگری را از جمله مشکلات تعطیلی این معدن 
اعــلام کــرد کــه مشــکل حــوزه کارگــری از طریــق اداره 
کار باید پیگیری شــود. وی ادامه داد: مشــکلات فنی 
معدن آسیمون از طریق سازمان صمت جنوب کرمان 
پیگیری شد. رئیس سازمان صمت جنوب کرمان یکی 
از مشکلات فنی معدن آسیمون منوجان را طبق اعلام 
هیــات مدیــره ایــن معدن کمبود ســیمان اعــلام کرد و 
گفــت: ایــن معــدن با توجه بــه نزدیکی بــه هرمزگان، 
سیمان مورد نیاز خود را از این استان تامین می کرد 
اما با توجه به شرایط، این استان خروج هرگونه سیمان 
را ممنــوع کــرده لذا این موضوع ســبب ایجاد مشــکل 
برای معدن آســیمون شــده است. وی افزود: با رایزنی 
های سازمان صمت جنوب کرمان، سیمان مورد نظر 
از طریــق کارخانــه هــای ســیمان تامین شــده و معدن 
آسیمون می تواند سیمان مورد نظر خود را تامین کند. 
وی از برگزاری نشست با هیات مدیره معدن آسیمون 
طی هفته آینده خبر داد و گفت: در این نشست تمام 
مواردی که ســبب تعطیلی این معدن شــده از نزدیک 

بررسی با حضور هیات مدیره بررسی می شوند.
مروجی با بیان اینکه معدن آســیمون از ابتدای ســال 
جاری تاکنون به دلیل مشکلات فنی و کارگری تعطیل 
شده است، از پیگیری رفع مشکلات و فعالیت مجدد 
این کارخانه بزودی خبر داد. به گزارش ایرنا،وی یکی 
دیگــر از مشــکلات تعطیلــی معــدن آســیمون را ارائــه 
اطلاعــات نادرســت در زمینــه حقــوق دولتــی اعــلام و 
تصریح کرد: با صحبت های تلفنی با هیات مدیره این 
مشکل نیز برطرف شد. وی از تغیر مدیر داخلی معدن 
آسیمون خبر داد و این تغییر را بر اساس سیاست های 
هیات مدیره این معدن اعلام کرد و افزود: این تغییر 

هیچ ربطی به مشکلات معدن ندارد.

در نشست بررسی راهکارهای تحقق شعار سال، ارائه شد

نسخه بخش خصوصی برای رفع موانع تولید
در نشست بررسی راهکارهای تحقق شعار سال که اتاق کرمان 
میزبان آن بود، نسخه بخش خصوصی برای رفع موانع تولید ارائه 
شــد.رئیس اتاق کرمان در این نشســت گفت: به اعتقاد بخش 
خصوصی یک قانون نانوشته در کشور وجود دارد که مانع تولید 
اســت، زیرا مگر می شــود با وجود نامگذاری بیش از 10 ســال از 
سوی عالی ترین مقام کشور در راستای حمایت از تولید و تصویب 
قوانینــی ماننــد بهبود محیط کســب و کار، رفــع موانع تولید و... 

هنوز کاری برای تولید نشده باشد.
ســیدمهدی طبیــب زاده در نشســت بررســی راهکارهــای تحقــق 
شعال سال )تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها( با حضور فعالان 
اقتصادی اســتان و اعضای کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اسلامی، افزود: از دیدگاه بخش خصوصی بهترین پشتیبانی از 
تولید، مانع زدایی ارکان نظام و به ویژه مجلس شــورای اســلامی 
از تولید است که در این رابطه درخواست می شود مدتی تدوین 
قوانین جدید را متوقف، قوانین گذشته را بررسی، پشتیبانی ها 
را تقویت و موانع را بردارید. وی با اشاره به اینکه عمده فعالیت 
کمیسیون اقتصادی مجلس در سال جاری بازکردن قید و بندها 
از تولید خواهد بود، اظهار کرد: وقت عمده فعالان اقتصادی نیز 
در کسب مجوزها و طی کردن فرآیندهای اداری با هزینه و انرژی 

بسیار زیاد خواهد بود.
طبیــب زاده بیــان کــرد: قوانیــن محدودکننده به ســرعت اجرایی 
می شوند اما قوانین حمایتی مانند بهبود مستمر فضای کسب 
و کار که 10 ســال پیش مصوب شــده، کمتر از۳0 درصد اجرایی 
شــده اســت. رئیــس اتــاق کرمان خطــاب به نماینــدگان مجلس 
اظهــار کــرد: اجرای قوانین در مســیر تدوین آئیــن نامه و مقررات 
و تا پایان اجرا بررســی و آســیب شناســی شــود زیرا گاهی در این 
مسیر ماهیت قانون تغییر و موانع و محدودیت هایی ایجاد می 
شــود. وی در بخش دیگری با با بیان اینکه ســایه دســتگاه های 
نظارتی به صورت واقعی یا غیرواقعی مانع یا توجیهی برای برخی 
فعالیت های دستگاههای اجرایی شده است، گفت: درخواست 
مــی شــود بــا مــرور قوانین شــفاف نظارتــی یک بار برای همیشــه 
ســوء تفاهم برطرف و شــرایط نظارتی متناســب با شــرایط فعلی 

کشور تدوین شود.
طبیــب زاده، ادامــه داد: بــرای کوتــاه کــردن زمــان اجــرای قوانین 
باید روشی مانند اعلام رسمی مجلس و یا اعلام قانون از رسانه 
رسمی برای اجرای قوانین وجود داشته باشد زیرا در برخی مواقع 
زمانی قانونی به اســتان ها ابلاغ می شــود که یا بودجه به پایان 
رسیده و یا در این مدت قانون منقضی شده است. رئیس اتاق 
کرمــان افــزود: در دفتــر برنامــه ریــزی منابع آب و آبفــا برای طرح 
جامع آب کشورلایحه ای در دست تدوین است که از از دیدگاه 
فعالان بخش خصوصی به محدودیت و مخدوش کردن مالکیت 
بر منابع آبی کشــور و کشــاورزان منجر می شــود و این مهم یکی 

از موانع تولید است.
وی در بخش دیگری بر تعیین تکلیف بدهی های دولت و بخش 
خصوصی تاکید و اظهار کرد: شرکت های بزرگ و با ظرفیت بالا 
در کشور به دلیل مطالبات زیاد خود از دولت زمین گیر شده اند و 
از این همه امکانات استفاده ای نمی شود. طبیب زاده ادامه داد: 
نرخ ارز در تسویه بدهی های فعالان راه و شهرسازی و وزرات نیرو 
که به اجبار خدمات خود را به صورت ریالی برای دولت انجام می 
دهند، تعیین تکلیف شود زیرا روش های فعلی مانع از سرمایه 
گذاری در زیرساخت ها و خدمات کشور شده و در سه سال آینده 
شــاهد مشــکلات و اثــرات آن خواهیــم بود. وی با بیــان اینکه در 
همه کشورها، توسعه تولید از محل محور قرار دادن صادرات در 
فعالیت ها محقق می شود، افزود: اگر اقتصاد کشور بر اساس 
صادرات تنظیم شود حتما سیاست های محدود کننده ارزی بانک 
مرکزی نیز تعدیل می شود که امیدواریم مجلس این موضوع را 

به صورت جدی پیگیری کند.

نظارت بر اجرای قوانین افزایش می یابد  
در ادامه این نشست رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی گفت: بر اســاس آخرین پایش محیط کســب و کار در 
پاییــز ســال گذشــته و نظرســنجی از فعــالان بخــش خصوصــی، 
مشــکلات تعهــد ارزی، تغییــرات مســتمر قیمــت مــواد اولیه، بی 
ثباتــی در مقــررات، ضوابــط و آئیــن نامــه هــا، عدم دسترســی به 
منابع مالی، مسائل مالیاتی و تامین اجتماعی و... موانع اصلی 
تولید عنوان شده اند. محمدرضا پور ابراهیمی، با اشاره به اینکه 
بخش خصوصی موانع و پشتیبانی ها از تولید را اعلام کرده است، 
افــزود: مــا در ســال جــاری۷0 درصــد تمرکز کمیســیون اقتصادی 
مجلــس را در حــوزه نظــارت بــر قوانیــن قبلی مانند قانــون بهبود 
مســتمر محیط کســب و کار و ۳0 درصد بر تدوین قوانین جدید 
ماننــد منــع دولــت از اجرای تصمیمــات غافلگیرانه بــدون اطلاع 

بخش خصوصی قرار خواهیم داد.
وی ادامه داد: پیش بینی می شود قانون مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز پس از تایید شورای نگهبان تا پایان فروردین ماه جاری ابلاغ 
شــود کــه اجــرای ایــن قانــون حمایت جــدی از تولیــد خواهد بود. 

پورابراهیمــی، همچنیــن از اصلاح قانون مالیــات بر ارزش افزوده 
و مالیــات بــر عایــدی در ابتدای ســال جاری خبــر داد و گفت: اگر 
بازارهای سوداگرانه در بستر قانونی ساماندهی نشوند مشکلات 
باقــی مــی ماننــد. نماینده مــردم کرمان و راور در مجلس شــورای 
اســلامی خاطرنشــان کرد: در اصلاح قانون اتاق بازرگانی، ســعی 
شده محدودیت های ارتقا و توانمندسازی بخش خصوصی برطرف 

و این نهاد به جایگاه واقعی خود بازگردد.

درک مشترکی از موانع وجود ندارد  
معاون استاندار کرمان نیز در این نشست با تاکید بر اینکه درک 
مشــترکی از موانع وجود ندارد، گفت: مواردی برای تولیدکننده 
مانع محســوب می شــود که برای عده ای عاملی برای کاســبی و 
برای دستگاه های اجرایی نیز قانون است. حسین مهرابی اظهار 
کرد: بزرگترین مانع از دیدگاه تولیدکننده تصمیمات خلق الساعه 
دولت است که دستگاهها را با محدودیت های بسیاری روبرو می 
کند. وی با تاکید بر اینکه استان در توسعه زیرساخت ها مانند 
تامین آب، برق، گاز و... با مشکلات عدیده ای روبروست، تصریح 
کرد: مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی بررسی کند که 
کدام یک از تســهیلات یارانه ای کشــور ســریع تر از مســیر خارج 
شــده اســت. مهرابی ادامه داد: باید به زنجیره های تولید بهای 
بیشــتری دهیم و مســئله مهمی اگر خارج از این زنجیره توســعه 

یابد، آسیب زا خواهد بود.

خطر بزرگ کسری بودجه دولت، اقتصاد 1400 کشور   
را تهدید می کند

در ادامــه این نشســت رئیس مرکــز پژوهش های اتاق ایران بیان 
کرد: ایران در مجموع شــاخص های ســهولت کســب و کار بانک 
جهانــی رتبــه 1۲۷ دنیــا و در شــاخص آغــاز کســب و کار رتبه 1۷۸ 
دنیا را دارد که بسیار نامناسب است. محمد قاسمی، در رابطه با 
فضای کسب و کار داخل کشور نیز تصریح کرد: در پایش محیط 
کســب و کار ایران طی 10 ســال گذشــته چندان تفاوتی مشاهده 
نمی شــود و در دو ســال اخیر مواردی مانند غیرقابل پیش بینی 
بودن قیمت مواد اولیه، فرآیندهای اداری و صدور مجوزها، مالیات 
و... بــه طــور دائــم تکرار شــده کــه در این زمینه ثبات بخشــی به 

اقتصاد و ارتقای سطح اعتماد فعالان اقتصادی ضروری است.
وی برخی پیشــنهادها برای ســال 1۴00 را مطرح کرد و ادامه داد: 
خطر بزرگ کسری بودجه دولت، اقتصاد 1۴00 کشور را تهدید می 
کند و مجلس در مرحله اجرای بودجه به دقت نحوه تامین بودجه 

را پایش کند تا اتفافات سال ۹۸ و ۹۹ تکرار نشود.
قاسمی، اظهار کرد: اصلاح نظام قانون بانکی کشور می تواند به 
ثبات اقتصادی کمک کند و تکلیف قانون بیمه نوسانات ارزی در 
همین قانون مشخص شود. رئیس مرکز پژوهش های اتاق ایران 
خاطرنشان کرد: در آستانه جهش ارزی در کشور دارایی های ارزی 
بانــک مرکــزی در خارج از کشــور افزایش مــی یابد که باید از این 

فرصت برای هزینه در بیمه نوسات ارزی استفاده کرد.
وی بــه برخــی درخواســت های فعالان اقتصادی بــرای رفع موانع 
سرمایه گذاری در تولید اشاره کرد و گفت: بهبود محیط مستمر 
کسب و کار، تضمین حقوق مالکیت و تسهیل قراردادها به شیوه 
منصفانه و بی طرفانه از سوی قوه قضائیه، تسهیل دسترسی به 
منابع مالی برای بنگاهها و مبارزه با فساد و رانت جویی از جمله 

این موارد است.

رفع بروکراسی ها منجر به افزایش تولید می شود  
در ادامــه ایــن نشســت معاون حقوقی و امور مجلــس اتاق ایران 
نیز با تاکید بر اینکه اخلاق و اعتماد را باید به جامعه برگرداند، 
گفت: بازگشت اعتماد به مردم با اراده و عمل محقق می شود. 

ســیدجواد زمانی، با اشــاره به اینکه در اوایل ســال گذشــته برای 
کنترل بیماری کرونا با کمبود ماسک در کشور روبرو بودیم، افزود: 
رفع بروکراسی اداری در این زمینه در حال حاضر کشور را به یک 
صادرکننده ماسک تبدیل کرده، پس با رفع بروکراسی در تولید 

عمده مشکلات حل می شود.

فرآیندی در کشور مانع فعالیت های تولیدی است  
در ادامه این نشســت نایب رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: فرصت های کم نظیری در سال جاری 
وجود دارد تا تولید تعیین تکلیف و از اقتصاد غیرمولد و وابسته 
به نفت عبور کند. سیداحسان خاندوزی، افزود: شرایط داخلی 
و خارجی ایران مستعد این گذار است تا به اقتصاد مولد تبدیل 
شود که البته این گذار  سخت و دردناک است اما اگر انجام شود 
در مراحل بعدی با شتاب بیشتری پیش می رود. وی با اشاره به 
مقــررات دســت و پاگیــر در حــوزه تولید، تصریح کرد: به نظر می 
رســد پس از تصویب قوانین تا اصابت قانون به فعال اقتصادی 
فرآیندی در کشور وجود دارد که مانع اصلی فعالیت های تولیدی 

و اقتصادی است.
در ادامــه ایــن نشســت فعــال اقتصــادی اســتان کرمــان در حوزه 
صنعــت گفــت: همــه موانع تولید را بخش خصوصی اعلام کرده 
و پشتیبانی ها باید با اصلاح قوانین در حوزه های نظام بانکی، 
مالیاتی، نظام اداری کشور و افزایش بهره وری ها انجام شود. دکتر 
عظیمی خاطرنشان کرد: اصلاح نظام آموزشی و فرهنگی جامعه 
می تواند مشکلات و موانع را برطرف کند زیرا برای توسعه کشور 
به افراد پرسشــگر، خلاق، صبور، جســور، همراه با کار گروهی و 

تعامل نیاز داریم.
همچنیــن فعــال اقتصادی اســتان کرمان در حــوزه معدن و عضو 
هیــات علمــی دانشــگاه تحصیــلات تکمیلــی صنعتــی و فنــاوری 
پیشرفته کرمان نیز در این نشست، گفت: آسان سازی قوانین 
و حذف دستورالعمل ها، بخشنامه ها و آئین نامه های متنوع و 
متناقض در حوزه معدن ضروری است زیرا این قوانین در تمامی 
مراحل از جمله اکتشاف، تولید، فرآوری و فروش وجود دارند که 
بزرگترین مانع سرمایه گذاری در این حوزه محسوب می شوند. 
مهدی هنرمند، خاطرنشان کرد: سرمایه گذاری دولت در تامین 
زیرســاخت ها و انجام اکتشــاف پایه، بازگشــت بخشــی از حقوق 
دولتی معادن برای تامین زیرساخت های توسعه معادن، جلوگیری 
از موازی کاری، کمک به تاسیس واحدهای فرآوری، چابک سازی 
دولت در زمینه صدور مجوزها، حذف پهنه های اکتشافی و سایر 
محدودهای بلوکه شده غیرضروری، عدم دخالت مستقیم دولت 
در قیمت گذاری ها و رفع موانع صادراتی از جمله مهمترین موارد 

در حوزه معدن به شمار می آیند.
بنــا بــه گــزارش روابــط عمومی اتــاق کرمــان،در ادامــه نیز رئیس 
پژوهشگاه فناوری تولیدات گیاهی دانشگاه شهید باهنر کرمان، 
با اشاره به اینکه کشور در تامین کالاهای اساسی حوزه کشاورزی 
وابسته تر شده است، بیان کرد: به دلیل اهمیت موضوع امنیت 
غذایی این موضوع برای ما شکننده و خاص است. قاسم محمدی 
نژاد، در ادامه به مسائل چالش برانگیز در حوزه کشاورزی پرداخت 
و افــزود: نبــودن راهبردهــای میان مدت و بلند مدت، وابســتگی 
ما به واردات، ناپایداری در آب و خاک، بالا بودن هزینه معامله، 
تغییرات اقلیمی، عدم تعادل حوزه های آب زیرزمینی، بالا بودن 
قیمت تمام شده محصول و... چالش هایی را ایجاد کرده است. 
وی گفت: مشکل تولید در تجارت آن است و عدم ثبات در قوانین 
تجارت به ویژه صادرات، مداخلات در قیمت گذاری ها و قوانین 

خلق الساعه به تولید آسیب وارده کرده است. 
 گفتنی است در این نشست راهکارهای حمایت از تولید و رفع 

موانع بررسی و پیشنهادهایی مطرح شد.

مدیر مجتمع مس سرچشمه در آیین افتتاح مرکز جوار کارگاهی مطرح کرد: :

باید به سمت آموزش و افزایش مهارت ها برویم

مدیــر مجتمــع مــس سرچشــمه رفســنجان بــا اشــاره بــه انعقــاد 
تفاهم نامه با سازمان فنی و حرفه ای با هدف گسترش فعالیت های 
آموزشــی، گفت: باید از رویکرد آموزشِ دانش به ســمت آموزش 

مهارت برویم.
مهنــدس حســین احمــدی در آیین افتتاح مرکز جــوار کارگاهی در 
مجتمع مس سرچشمه که با حضور معاون وزیر تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی و رئیس سازمان فنی و حرفه ای کشور برگزار شد، گفت: 
برای راه اندازی این مرکز، با سازمان فنی و حرفه ای تفاهم نامه ای 
منعقد شده و با این سازمان در استان تعامل دوجانبه ای خواهیم 

داشت،
وی ادامه داد: در شرکت مس به مهارت نیاز داریم و با همکاری 
ســازمان فنــی و حرفــه ای، مهارت هــا را افزایــش خواهیــم داد؛ بــا 
اکتشافات جدید در استان، باید کار را با مهارت های جدید پیش 
ببریــم، ضمــن آن کــه تقویت و افزایش مهارت ها برای کل اســتان 

مفید خواهد بود.
مدیــر مجتمــع مــس سرچشــمه همچنین گفت: در حال ســاخت 
مســتندهایی هســتیم تــا هرآنچــه کــه حاصــل تجربــه کارکنــان در 
گذشــته بــوده، در اختیــار همــکاران جدید قرار گیرد و شــکافی در 

این زمینه ایجاد نشود.
احمدی همچنین با تاکید بر این که می کوشیم هم زمان با حرکات 
فناورانــه دنیــا حرکــت می کنیم، افزود: در کنار توســعه متوازن که 
در همــه بخش هــا در دســتور کار داشــته ایم، زنجیــره ای را پیگیری 
می کنیم که از پیشــرفت فناوری در دنیا عقب نمانیم؛ در همین 
راســتا مرکز نوآوری صنعت مس را هم راه اندازی کردیم که اولین 
استارت آپ آن یک ماه قبل برگزار شد و در این مرکز به خلق ایده 

و تولید محصولات نوآور کمک می کنیم.
مدیر مجتمع مس سرچشمه در بخش دیگری از سخنان خود با 
اشــاره به کارنامه موفق شــرکت مس در ســال گذشته، گفت: در 
حال  حاضر در حوزه تولید مس، جزء ۲0 شرکت برتر دنیا هستیم و 
جایگاهی که در زمینه ذخایر مس داریم بالاتر و مایه افتخار است.

وی بیان کرد: در سال ۹۹ با وجود بحران کرونا، همکاران ما جهادی 
کار کردند و تولید شرکت ملی صنایع مس ایران به  ۲۸0هزار تن 
مس کاتد رسید که رقم بسیار قابل توجهی است و این در حالی 

است که برخی شرکت ها نتوانستند به اهداف خود برسند.
احمدی ادامه داد: خوشبختانه در حوزه توسعه ای هم، همین روند 
را داشته ایم به نحوی که سه طرح بزرگ در سرچشمه و همین طور 
طرح هایی در شهربابک و آذربایجان آغاز شده که با افتتاح آن ها 
اشتغالزایی ایجاد خواهد شد و تولید مس افزایش خواهد یافت.

مدیر مجتمع مس سرچشمه همچنین گفت: در حوزه مهندسی، 
پشــتیبانی و بومی ســازی قطعــات هــم رونــد خوبی را داشــته ایم و 
امیدواریــم از واردات قطعــات مــورد نیــاز در صنعــت مــس بی نیاز 
شویم و شرکت مس را به عنوان ظرفیتی بزرگ برای استان تعریف 
کنیم و  این موضوع را دنبال خواهیم کرد که کارگاه هایی در حوزه 

صنعت مس ایجاد کنیم و به سمتی برویم که خودکفا شویم.


